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 افزایش تلفات رانندگی 
  آرمان ملی: سازمان پزشکی قانونی کشور اعلام 
کرد: روند افزایشی تلفات حوادث رانندگی که از ابتدای 
ســال جاری و در پی کاهش محدودیت های ســفر و 
ممنوعیت های تردد ناشی از شیوع کرونا آغاز شده بود، 
همچنان ادامه دارد به نحوی که در ۷ ماه امســال این 
افزایش به ۹.۲ درصد رسیده است. از ابتدای فروردین 
تا پایان مهرماه امسال  ۱۰ هزار و ۲۶۶ نفر در حوادث 
رانندگی جان خود را از دســت دادند. فارس با ۸۲۷، 
تهران با ۷۰۶ و سیستان و بلوچســتان با ۶۶۷ فوتی 
بیشترین و استان های ایلام با ۸۰، کهگیلویه و بویراحمد 
با ۱۴۵ و قم با ۱۴۷ فوتی کمترین آمار تلفات حوادث 

رانندگی را داشتند.

  طاعون نشخوارکنندگان 
در کلاردشت 

 آرمان ملی: تلفات جدید ناشی از ابتلا به طاعون 
نشخوارکنندگان کوچک در کلاردشت مشاهده شده 
است. کوروس ربیعی، رئیس اداره نظارت برامورحیات 
وحش اداره کل حفاظت محیط زیســت مازندران با 
بیان اینکه موارد جدید تلفات کل و بز وحشی به دلیل 
ابتلا به طاعون نشخوارکنندگان کوچک در کلاردشت 
مشاهده شده اســت، گفت: از ابتدای امسال تاکنون 
لاشه ۹۲ راس کل و بز وحشی که به دلیل ابتلا به طاعون 
نشخوارکنندگان تلف شــده بودند در مناطق تحت 

حفاظت این اداره کل کشف شده است.

  جشنواره ای برای 
اهداف بزرگ شهرداری

 آرمان ملی: هشتمین جشنواره پژوهش و آموزش 
در مدیریت شهری و روستایی با حضوراعضای این  شورا 
به صورت برخط برگزار شــد. لطف ا... فروزنده؛ معاون 
برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا  گفت: 
چنین رویدادی پشتوانه بســیار مناسبی برای اهداف 
بزرگ شهرداری تهران است. استقبال از  جشنواره بسیار 
عالی بوده و تا آخرین مهلت دریافت آثار تعداد ۲۰۲۹ اثر 
از سراسر کشور دریافت شده است. ثمرات آن در سراسر 

کشور قابل مشاهده و ملموس خواهد بود.

 هشدار ورود ویروس اومیکرون 
 آرمان ملی: فرمانده عملیات مقابلــه با کرونا در 
کلانشهر تهران نســبت به احتمال ورود سویه جدید 
کرونا به کشور از طریق پروازهای غیرمستقیم هشدار 
داد. علیرضــا زالی درباره احتمال ورود ســویه جدید 
کرونا به کشور از طریق پروازهای غیر مستقیم گفت:  
نگرانی ما باید پروازهای غیرمســتقیم از آفریقا باشد؛ 
چون خیلی از افرادی که وارد کشور می شوند ممکن 
است از مبدا امارات یا کشورهایی باشند که پروازهای 

کانکتینگ دارند.

  نظر مدیر واکسن فخرا 
درباره  اومیکرون

 میزان: به گفته مدیر پروژه واکســن فخرا با توجه 
به ســابقه و تجربه ای که در حال حاضر وجود دارد به 
سرعت می توان به واکسن سوش اومیکرون دست یافت 
و این امکان وجود دارد که طی این مدت واکســن این 
سویه جدید را تولید کنیم. احمد کریمی افزود: باید این 
سویه در اختیار ما قرار گیرد تا میزان اثربخشی واکسن 
فخرا را در برابر آن مورد بررســی قرار دهیم و تا قبل از 
بررسی نمی توانیم در این رابطه اظهار نظر کنیم. با توجه 
به شواهد مطالعاتی اطمینان دارم که واکسن فخرا در 
مقابل این سوش اثربخشــی دارد اما باید بررسی های 

آزمایشگاهی هم صورت گیرد.

  تجارت بامبو عامل ورود 
پشه آئدس

 آرمان ملی: ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمــزگان در خصــوص بیماری که عامل آن پشــه 
آئدس است، اظهار کرد: این پشه می تواند عامل انتقال 
بیماری های ویروسی باشــد و از جمله بیماری های 
ویروسی که ممکن است این پشه و یک پشه مشابه آن 
منتقل کنند ریکو، تب دنگی و چیکونگونیا است. فاطمه 
نوروزیان افزود: این پشه در یک آپاراتی که لاستیک های 
کهنه نگهداری میکرده در طی مراقبت های روتین در 
یکی از محلات بندرعباس دیده شده که تا کنون در طی 
چند مرحله مراقبت چهار پشه بالغ دیده شده بر همین 
اساس باید تا شعاع یک کیلومتری محل رویت پشه سم 
پاشی انجام شود و در کنار آن سایر اقدامات پیشگیرانه 

را نیز باید آغاز کنیم.

  بلاتکلیفی پروژه باغ فرمانفرما
 آرمان ملی: عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه 
باران و آفتاب نام شهدا را از تابلوها محو کرده و این زیبنده 
شهر تهران نیست، گفت: پروژه باغ فرمانفرما بلاتکلیف 
مانده و مشخص شدن وضعیت آن حائز اهمیت است. 
ناصر امانی افزود: از دانشــگاه علوم پزشکی ایران برای 
ایجاد یک درمانگاه شــبانه روزی درخواســت داریم 
همچنین از شهرداری می خواهم که وضعیت گاراژ ۴ 
هزار متری را تعیین تکلیف کند تا یک مرکز خرید که 
خواسته مردم است در آنجا ساخته شود همچین پروژه 
باغ فرمانفرما را تعین تکلیف کنند و نسبت به بازنگری 

طرح تفصیلی این محله اقدام کند.

 زمان رسیدن به مواد مخدر 
 مهر: رئیس پلیس مبارزه با مــواد مخدر پایتخت 
گفت: با قاطعیت می گویم محال اســت که بشود در 
تهران طی ۵ دقیقه تا یک ربع به مواد مخدر دسترسی 
پیدا کرد. ســرهنگ عبدالوهاب حسنوند در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه دسترسی به مواد مخدر در پایتخت 
چند دقیقه است، گفت: من نمی توانم با قاطعیت اعلام 
کنم که دسترسی به مواد مخدر تهران در چند دقیقه 
اســت چرا که این زمان در ۲۲ منطقه تهران، متفاوت 
است. زمان دسترسی به مواد مخدر در مناطق بی دفاع 
شهری که تعداد معتادان متجاهر بسیار زیادی در آنجا 

حضور دارند با دیگر مناطق قطعاً متفاوت است.
 

خوانش داســتان تماشــای فیلم در ایران خود یک ملودرام تراژیک با 
هیجانات هر از چند گاهی است. از زمانی که فیلم های VHC -البته نه در 
ملاعام دست به دست می شــد- و بعدها با حضور رایانه های شخصی در 
خانه ها سهم خود را به CD و DVD بخشید مدت زیادی سپری نشده است. 
درست به موازات فیلم هایی که اغلب سینمایی بود و با پشت پا زدن به قوانین 
کپی رایت از این طرف و آن طرف روی نوارهای ویدیویی یا صفحه های مدور 
مغناطیسی می نشست، تلویزیون نیز بخشــی از خوراک فیلم و سریال را 
تامین می کرد. تولیدات در هر دو بخش از تعادل نســبی برخوردار بود. در 
دهه های ۷۰ و ۸۰ مردم به یاد دارند که تعداد شبکه های تلویزیونی و تعداد 
تولیدات محدود بود و اغلب فیلم ها شب هنگام که خانواده ها دور هم جمع 
می شدند، روی آنتن می رفت. البته استثنای شیرین هفته، روزهای جمعه 
بود که می شد در طول روز پای فیلم یا سریالی نشست. فیلم های سینمایی 
یا حتی موســیقی در نوارهای ویدیویی و لوح های فشــرده نیز بخشی از 
سرگرمی مردم را بدون ضربه به جایگاه تلویزیون رقم می زد. این وضعیت 
پیامد محدودیت امکانات سخت افزاری و البته رژیم مصرفی مردم بود. قبل 
از ورود به عرصه زندگی با گوشی های همراه و هجوم شبکه های اجتماعی 
به حیطه های مختلف زندگی، به واقع خواسته و تمنای مردم محدودتر و در 
نتیجه تماشای یک فیلم کره ای یا هندی نهایت رضایت بود. اما بعد از بروز 
و ظهور انقلاب های متعدد در عرصه سینما و تاثیرپذیری از آن به واسطه 
شبکه های اجتماعی سلیقه عمومی تغییر یافت و تلویزیون ملزم به توجه 
ویژه به آن شد. مردم می دیدند که برنامه های متنوع و جذابی در آن طرف 
آب ها تولید می شود و به جای صرف وقت پشت جعبه جادویی، به گوشی های 
همراه خود روی می آوردند تا بتوانند لحظه ای از این برنامه ها را رصد کنند. 
اینکه ایرانی ها تا چه اندازه در طول حداقل یک دهه اخیر هزینه اینترنت و 
تلفن برای دانلود و تماشای فیلم و سریال از سایت ها و شبکه های مجازی 
پرداخت کرده اند، بی شک قابل توجه خواهد بود و خود حکایت نیازهای 
شکل گرفته، اما مورد غفلت اســت. در این میان رویکردی طی سال های 
اخیر شکل گرفت که در واقع کرنشی حسابگرانه در مقابل تغییر رژیم مصرف 
رسانه ای محسوب می شد. شبکه خانگی با تولید فیلم برای بستر VOD به 
دنبال این بود که بتواند تغییر رژیم مصرف رسانه ای را دستاویز قرار دهد. 
این کرنش یا شاید بتوان گفت »صید وضعیت«، در واقع بازی برد- برد برای 
مخاطب و سازندگان برنامه ها بود. هر چند رشد شبکه های خانگی بدون 
استراتژی و دفعتا موجب شد تا در سال گذشته وزارت ارشاد به توقف صدور 
مجوز آن به دلیل تعدد مجوزهای صادره اشاره کند اما شبکه های خانگی 
خود در حال شکل دادن به سبک و شیوه جدیدی از مصرف فیلم و سریال 
بوده و هستند. شبکه خانگی بزرگ ترین بخش کارکرد اقتصادی رسانه یعنی 
سرگرمی را مبنا قرار داد و تولید سود اقتصادی اولویت اصلی قلمداد شد. 
بازیگری که قادر به این سودآفرینی نبود حتی اگر چهره محسوب می شد، 
به سرعت حذف می گردید و تولید سریالی که نتوانسته بود مشتری جذب 
کند حتی در میانه داستان متوقف می شد. نبود استراتژی و رویکرد مشخص 
با هجوم تولیدات شبکه خانگی به خانه ها، نه تنها تلویزیون را بیش از گذشته 
به حاشیه راند بلکه سلیقه عمومی را چنان که می خواست ورز داده و شکل 
می داد. فیلم ها بی گدارتر از گذشته به آب می زدند و به مسائل و موضوعاتی 
نزدیک تر به لایه های مختلف جامعه می پرداختند. برخی مسائل بی محابا 
مطرح می شد و رنگ و لعاب فیلم ها بیشتر بود. قلابی که می توانست مشتری 
را در قســمت اول و دوم به دام اندازد. اما در ادامه این بستر فیلم بود که به 
بیننده خود می گفت چگونه بیندیشد و چه بکند. اینکه تاثیر تولیدات شبکه  
خانگی در مهار یا احتمالا افزایش سطح آسیب های اجتماعی به چه شکلی 
بوده به جد نیازمند مطالعه است. این غفلت موجب شده تا شبکه خانگی 
اندیشه ای کلی را در جامعه رقم زده و آن را در مسیری که شاید مضررات آن 
بیش از منافع آن باشد، حرکت دهند. سوال این است که نقش حاکمیت و 
نهادهای مدنی در مواجه با این تغییرات چیست و آیا قرار است سیل تولیدات 

شبکه خانگی الگوی رفتاری جدید جامعه را شکل دهد؟

شبکه خانگی، کرنش حسابگرانه 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
سرعت اینترنت

دستگاه های کارتخوان اکثر مواقع به دلیل اینترنت قطع 
هستند و یا اینکه وقتی وصل می شوند، دوبار کارت کشیده 
می شود و مشکلاتی را برای فروشنده و خریدار ایجاد کرده 
است، از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی 

کنند.
کمالی از تهران

کنتور گاز
دو طبقه خانه در محله پاکدشت هستیم با یک کنتور گاز 
که خانه مارا جزو پرمصرف های گاز اعلام کرده اند. چون این 
دو طبقه یک کنتور گاز دارند. در حال حاضر پول گاز مصرفی 
خانه ما خیلی بالا می آید. ما کلا در این خانه دو طبقه هشت 
نفر زندگی می کنیم چطور می شود که قبض خانه ما نزدیک به 

۶۰۰ هزار تومان می آید. لطفا رسیدگی کنید.
سهراب امیرمهدی از پاکدشت

جوابیه شهرداری منطقه 16
پیرو درج مطلبی در تاریخ ۱۴۰۰/۸/۲3 به اطلاع می رساند: 
وفق دستورالعمل نظام فنی اجرای برچسب،تراکت و پوستر 
کنی در دستور کار روزانه به عنوان یک فعالیت روزانه و مستمر 
در حال انجام میباشد و اینکه به لحاظ ضرورت جلوگیری از 
هرگونه آبگرفتگی ،کنترل و نظارت و رسیدگی به شبکه انهار 
روبسته و روباز ،کانیوها وکانالها در اولویت اول اقدامات اجرائی 
نواحی شش گانه وحوزه خدمات شهری و محیط زیست 
میباشد ودر همین راستا  تمهیدات لازم به جهت جمع آوری 
هرگونه ضایعات و زباله از حریم شبکه جمع آوری آبهای 
سطحی با استفاده حداکثری از نیروهای اجرائی انجام می شود. 
باعنایت به اهمیت موضوع و ضرورت دقت و افزایش بر عملکرد 
اجرائی اکیپ های طعمه گذاری ومسدودکردن کلونی های 
موش، وفق دستور العمل های ابلاغی توسط اداره ساماندهی  
دستور کار به طور مستمر و روزانه صادر و اکیپ های عملیاتی با 
تقسیم کار و افزایش سرعت کار در همان روز اقدام لازم معمول 
می نمایند . درخواست می گردد شهروندان گرامی تمامی 
موارد مربوطه به مدیریت شهری را با سامانه ۱3۷و۱۸۸۸ در 

میان بگذارند تا پیام ثبت شده قابل پیگیری باشد.
جعفر جنگی - رئیس خدمات شهری ناحیه

ونوس بهنود
مدیریت رسانه

یـادداشــت

در این میان و با فروکش کردن شیوع کرونا 
و بازگشت کشور به روال عادی، شاید بتوان 
بزرگ ترین متهم در این رابطه را افزایش نرخ تورم 
دانست، آن هم در شرایطی که مطابق با برآورد 
مرکز آمار، جمعیت شاغل کشور در تابستان 
امسال ۲3 میلیون و ۴۰۴ هزار نفر برآورد شده که 
نسبت به بهار ۲۷۱ هزار نفر به اقشار بیکار و بدون 
درآمد اضافه شده است، البته اگر میزان شغل های 
کاذب و روزمره را در نظر نگیریم. زمانی که جامعه 
دچار کاهش درآمد می شود، اولین و بارزترین اصل 
در ظهور و بروز آسیب های اجتماعی، سرقت های 
خردی است که در اکثر مواقع نه شاکی دارد و 
نه متهم آن شناسایی می شود. به گواه آمارهای 
رسمی، سرقت سیم های برق، میله های آهنی 
پل های عابر پیاده، ورق های فلزی شهرداری 
و درپوش فاضلاب از نمونه های بارز افزایش 
این سرقت ها هستند که شهرداری تاوان آن را 
پرداخت می کند. »هرچیزی که به دست برسد، 
از دستگاه های کارت خوان، پیچ و مهره گاردریل 
گرفته تا تابلو و در داخل اتوبوس، پشت سری 
صندلی ها و قطعات فلزی درون اتوبوس دزدیده 
می شود.« این سخنان محمود ترفع، مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی تهران بود که چندی 
پیش به ایلنا اعلام کرده بود. چندی پیش نیز 
سرقت نرده های پل عابر پیاده در بزرگراه آزادگان، 
خبرساز شد و مسئولان این سرقت  را به گردن 
معتادان متجاهر انداختند. اما روز گذشته معاون 
شرکت فاضلاب تهران به نقل از پیمانکاران این 
شرکت از سرقت ۸۰ تا ۹۰ درصدی ورق های 
اجرای پروژه طرح فاضلاب پایتخت خبر داد و 
گفت: »پیمانکاران مجبور به خریداری مجدد 
این اقلام از بازارهایی همچون خلازین هستند.« 
آن طور که گفته شده قیمت هر دریچه حدود دو 
میلیون تومان است و در شهر تهران حدودا ۱۴۰ 
تا ۱۵۰ هزار دریچه فاضلاب وجود دارد. با این 
حال مسعودرضا ثامنی، معتقد است: »حجم قابل 
توجهی از تجهیزات پیمانکاران مورد سرقت قرار 
می گیرد و همین مساله موجب شده که در تمام 

مناطق نگهبانان به صورت شبانه روزی حاضر 
باشند اما باز هم شاهدیم که با وجود نگهبان 
سرقت ها صورت می گیرد. بعضی سارقان با لباس 
شهرداری اقدام به سرقت می کنند.« در این میان 
علی موسوی، معاون شرکت آب و فاضلاب منطقه 
3 تهران نیز چندی پیش به تجارت نیوز گفته: 
»در شهر تهران طی ۶ ماهه سال جاری بیش از 
۲ هزار و ۱۰۰ مورد سرقت دریچه فلزی صورت 
گرفته در حالی که در کل سال ۹۹، ۲ هزار و ۸۰۰ 
مورد سرقت دریچه داشتیم. بنابراین اگر این روند 
سرقت ادامه داشته باشد، تا پایان سال ۱۴۰۰ 
تعداد سرقت ها دو برابر می شود.« سال گذشته 
حسین رحیمی در مورد سرقت وسایل و تجهیزات 
شهری از جمله مجسمه ها، دیواره های صوتی و... 
گفته بود: »باند هشت نفره ای را که اقدام به سرقت 
حدود ۴۴ تابلو، تصویر و المان شهری کرده بودند، 
منهدم کرده و کسانی که دیواره های صورتی 
را نیز ربوده بودند، دستگیر شدند؛ باید اعلام 
کنم متاسفانه برخی از آنها از پیمانکاران شهری 
هستند.« در سال های اخیر سرقت تجهیزات 
فاضلاب افزایش یافته و این اقلام در بازار به راحتی 
یافت می شوند؛ پیمانکاران می گویند تمامی 
تجهیزات سرقتی قابل ردیابی است ولی پلیس 
برخوردی با سارقان نمی کند. جنس دریچه های 
فاضلاب عموما چدنی است اما با افزایش سرقت ها 
دریچه های بتنی جایگزین آنها می شوند؛ گفته 
شده سارقان حتی درچه های بتنی را هم به سرقت 
می برند تا از آرماتورهای درون بتن استفاده کرده 
و بفروشند. ثامنی همچنین گفته است: »ممکن 
است در یک منطقه در طول یک سال چند هزار 
دریچه سرقت شود که این مساله در غرب تهران 
اکنون اوضاع وحشتناکی پیدا کرده است.« البته 
این افزایش آمار سرقت های تجهیزات شهرداری 
و شهری مختص به تهران نیست و در هر کجای 
ایران که نرخ بیکاری در آن روند صعودی داشته 
باشد، این اتفاق رخ می دهد، هر چند موارد آن در 
پایتخت بیشتر از سایر نقاط کشور گزارش شده 
است. هفته پیش مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 

هرمزگان از سرقت ۱۰۵3 دریچه فاضلاب در 
شهرهای بندرعباس، رودان و هرمز از ابتدای امسال 
)۱۴۰۰( تاکنون خبر داده بود. از جمله عموامل 
موثر بر تشدید سرقت این دریچه ها می توان به 
گران شدن این اقلام همزمان با بدتر شدن اوضاع 
اقتصادی اشاره کرد. تابستان امسال علیرضا ناصری  
نژاد، جانشین پلیس پیشگیری تهران هم گفته 
بود: »عوامل مختلفی روی افزایش سرقت اثرگذار 
است. یکی از عوامل اثرگذار روی افزایش سرقت ها، 
وضعیت اقتصادی و اجتماعی جوامع است؛ طی 
یک سال گذشته با توجه به گرانی و افزایش قیمت 
کالا به ویژه کالاهای اساسی شاهد افزایش آمار 

سرقت های خرد بوده ایم.«
 هر شب 500 سرقت در تهران

البته به غیر از بار اقتصادی این امر، برداشتن 
این دریچه ها ممکن است خطرات جدی برای 
عابران و خودروها به همراه داشته باشد و جسته 
و گریخته گزارش هایی درباره آسیب یا سقوط 
به همین دلیل در رسانه ها منتشر می شود. ناصر 
امانی، عضو شورای شهر تهران با پذیرش اینکه 
سرقت تجهیزات شهری در ماه های اخیر افزایش 
قابل توجهی داشته است، می گوید: به طور متوسط 
هر شب دست کم ۵۰۰ سرقت تجهیزات شهری در 
سطح شهر تهران داریم؛ دزدی های کوچکی مانند 
بردن دریچه های فاضلاب، یا سرقت گاردریل 
بزرگراه ها، چراغ های پارک یا المان های ترافیکی، 
تابلوهای راهنمایی و رانندگی و... این دزدی های 
خرد آن قدر زیاد شده که پیگیری آن دشوار شده 
است؛ مگر مواردی که به صورت باندی انجام 
می شود که پیگیری می شود، در غیر این صورت 
پیگیری ها برای پیدا کردن سارقان به نتیجه 
نمی رسد و متاسفانه بسیاری از این سرقت ها توسط 
معتادان متجاهر انجام می شود. او ادامه می دهد: 
بخشی از افزایش دزدی های خرد تجهیزات شهری 
به دلیل افزایش فشارهای اقتصادی است که برخی 
مجبور به این نوع دزدی ها می شوند و تا زمانی که 
وضعیت معیشتی مردم این گونه است هم شاهد 

این نوع سرقت ها خواهیم بود.

 آرمان ملی: شکستن خطوط لوله آبرسانی 
به استان یزد، اتفاق جدیدی نیست و هربار که 
استان اصفهان با مشکل کم  آبی روبه رو می شود، 
اولین متهم این موضوع خطوط آبرسانی به منطقه 
کویری یزد است. تقریبا یک میلیون و صد هزار نفر 
که ساکن این استان خشک کشور هستند، قربانی 
بی مسئولیت برخی از مدیران سابق شده اند که 
معنای »آمایش سرزمین« و جایگزاری صنایع آب بر 
در مرکز ایران را درک نمی کردند. حال کارشناسان 
باور دارند، آبی که از استان اصفهان و چهارمحال 
و بختیاری به یزد می رسد، کمترین نقش را در 
خشکسالی های اخیر داشته و شکستن خطوط 
آبرسانی به این استان و تخریب حوضچه های آن، 
فقط رنج مردم را افزایش می دهد. آمار و ارقام 
می گوید که تا کنون ۵۰ بار خطوط لوله و آبرسانی 
در مسیر اصفهان به یزد مورد تعرض قرار گرفته 
است. در یک دهه اخیر، بارها این اتفاق افتاده و 
در آخرین مورد این اتفاق و در جریان اعتراضات 
آبی در استان اصفهان )پنجم آذرماه(، شماری 
از معترضان اصفهانی با لودر خط لوله انتقال آب 
به یزد را شکسته و جریان انتقال آب به یزد را 
قطع کردند. همین اتفاق باعث شد که برای یک 
روز به بسیاری از مناطق این استان کویری با 
تانکر آبرسانی شود. محمدمهدی جوادیان زاده، 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای یزد، گفته است: 
»حوضچه های 3۲۷ و 33۰ با لودر تخریب شده و 

آب انتقالی به یزد بر اثر این اتفاق در حال حاضر 
قطع است.« 

 مشکل اصفهان، آب یزد نیست 
عملیات عمراني خط لوله انتقال آب از اصفهان 
به یزد، در شهریور ۷3 و با حضور دکتر حسن 
حبیبي، معاون اول رئیس جمهور وقت در ۱3۷3 
آغاز شد و پس از پنج سال به بهره برداری رسید. 
اوایل دهه ۹۰ بود که کشاورزان شرق اصفهان، 
اولین بار این خطوط لوله انتقال آب را شکستند و 
پس از آن هربار که آنها دست به اعتراض می زدند، 
این آب استان همسایه بود که قطع می شد. این 
اتفاق در شرایطی رخ می دهد که طبق آمار سالانه 
۱۰۰ میلیون متر مکعب از اصفهان به یزد، آب 
منتقل می شود و در مقابل سالانه ۲۰۰ میلیون 
متر مکعب آب نیز در بالادست اصفهان یعنی 
در چهارمحال و بختیاری برداشت می شود. این 
موضوع مورد تایید کارشناسان محیط زیست 
همچون محمد درویش، کارشناس محیط زیست 
نیز است و در گفت وگویی که وی با »آرمان ملی« 
انجام داده گفته بود: »این یک دروغ بزرگ است 
که ما مشکل آب اصفهان را به برداشت آب زاینده 
رود توسط استان های دیگر ربط دهیم، چون 
اصفهانی ها نه تنها برداشت بی رویه ای به خصوص 
در حوزه کشاورزی از آب زاینده رود دارند، بلکه 
سالانه ۴ میلیارد متر مکعب از منابع زیرزمینی 
حوضه آبریز زاینده رود برداشت می کنند که 

این مقدار، بیش از ۱۰ برابر رقمی است که توسط 
استان های همجوار اصفهان از زاینده رود برداشت 
می شود. زمانی که می خواستند خط لوله انتقال 
آب زاینده رود به یزد را بکشند، مدیران اصفهانی 
تحت فشار حاضر شدند که این خط لوله کشیده 
شود و تنها با این شرط حاضر به پذیرفتن انتقال 
آب اصفهان به یزد شدند که بعدها خط لوله بهشت 
آباد برای انتقال آب خوزستان به اصفهان کشیده 
شود تا چند برابر آبی که اکنون اصفهانی ها به 
یزد می دهند، از خوزستان برای آنها تامین شود. 
مدیران اصفهانی به دلیل طمعی که داشتند، حاضر 
شدند که آب اصفهان به یزد منتقل شود تا بعدا 
چند برابر این آب را از خوزستان بگیرند. بنابراین 
ربط دادن مشکل آب اصفهان به انتقال آب این 
استان به یزد یا برداشت توسط استان چهارمحال 
و بختیاری، نوعی فرافکنی و توهین به فهم مردم 
ایران است که مدیران استان اصفهان باید از آن 

دست بردارند.«
 بیانیه شورای شهر یزد 

اما بروز این اتفاقات، صدای اعضای شورای شهر 
یزد را نیز درآورده و در آغاز بیست و هشتمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شهر یزد که روز 
گذشته در این شهر برگزار شده، بیانیه ای را منتشر 
کردند. طبق این بیانیه »قریب پنجاه مرتبه است که 
خطوط انتقال آب آشامیدنی به استان یزد بی اعتنا 
به قوانین رسمی و توافقات ملی مورد تعرض قرار 
می گیرد. تخریب خسارت بار روزهای گذشته در 
حالی صورت گرفت که کشاورزان محترم استان 
اصفهان با مسئولان کشور و استان خود در حل 
مشکل به توافق رسیده و خبر آن از رسانه ملی 
منتشر گردید اما در پی آن عده ای، بی اعتنا به 
منطق صحیح برخورد با مشکلات کم آبی کشور 
و منطقه، با رفتاری غیرقانونی ناخواسته زمینه 
سوء استفاده بدخواهان را فراهم آوردند. انتقال آب 
آشامیدنی به یزد از گذشته با یک منطق قانونی و 
حقوقی برخوردار بوده است و منبع تامین آن استان 
چهارمحال و بختیاری است که بر اساس توافق 
رسمی و در چارچوب مقررات ملی، سخاوتمندانه 

بخشی از آب شرب استان یزد را تامین می کند.«

»آرمان ملی« دلیل شکسته شدن مکرر خطوط انتقال آب به یزد را بررسی می کند 

آب یزد، قربانی فقدان »آمایش سرزمین« در اصفهان 
 شکستن خط لوله، صدای شورای یزد را درآورد: 50 بار تعرض کردند!

 100 هزار تومان 
برای رفع سوتغذیه؟! 

معاون حمایت و سلامــت خانواده 
کمیته امداد گفــت: سبــد غذایی 
۱۰۰ هزار تومانی در شرایط فعلی 
نمی تواند در مقابل قیمت ها و تورم 
موجود خدمت موثر و اثربخشی داشته 
باشد، باید این مبلغ در سال آینده به 
تناسب امکان در بودجه های دولتی و 
نهادهای انقلابی افزایش یابد. حسین 
خدرویسی با بیان اینکه در کمیته 
امداد علاوه بر جامعه هدف خود که 
نیازمندان واقعی جامعه هستند، ۱۲۰ 
خدمت برای مددجویان ارائه می کنیم 
که یکی از این خدمات حمایت از 
مادران باردار و شیرده )از چهار ماهگی 
بارداری تا ۶ ماهگی شیردهی( است 
که آنها را تحت پوشش قرار داده و 
حمایت می کند، اظهار کرد: همچنین 
این برنامه برای حمــایت غـذایی از 
کودکان تا سن ۵ سالگــی که دچار 
سوءتغذیه هستند هم ارائه می شود. 
در سال ۱3۹۹، ۶۷ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان به کمیته امداد پرداخت 
شد که در این راستا این نهاد با سرانه 
۱۰۰ هزار تومان برای ۵۴ هزار مادر 
در سطح کشور و در سال ۱۴۰۰ نیز 
تاکنون ۷۰ میلیارد تومان برای ۵۸ 
هزار و 333 مادر این خدمت ارائه شد.

»آرمان ملی« از افزایش سرقت های خرد در کشور گزارش می کند:

افزایش کم سابقه سرقت هاي خرد؛ چالشي تازه
   در هر شب 500 مورد سرقت از درپوش فاضلاب، پیچ و مهره گاردریل و سیم برق در تهران رخ می دهد

   ۸0 تا ۹0 درصد ورق های اجرای پروژه طرح فاضلاب پایتخت به سرقت می رود!
آرمان ملی- منیره چگینی: افزایش 
آمار بیکاری، مشکلات ناشــی از 
تحریم ها در کنار شیوع کرونا، اولیــن 
و ملموس ترین آسیبی که به جامعه وارد 
کرد، کاهش قدرت خرید مردم و تلاش 
میلیون ها خانواده برای امرار معــاش 
روزانه است. زمانی که  نیروی انتظامی از 
افزایش آمار خُرد و کاهش سرقت های 
خشن خبر می دهد، معنای آن رسیدن 
خط فقر به قشری است که تاکنــون 
آبرومندانه زندگی کرده و پرونده ای و 

سابقه ای در مراجع قضائی ندارند.

کاهش بار مالی لایحه 
رتبه بندی معلمان

رئــیس مجلس گفت: بار مالی 
آنچه کمیسیون آمــوزش برای 
رتبه  بندی معلمــان در نظر گرفته 
بیشتر از اعتبار پیش بینی شده 
است و میزان اعتبــار لایحه برای 
تصویب، باید کاهش یابد. محمد 
باقر قالیباف در پاسخ به تذکر یک 
نماینده مجلس در این زمینه افزود: 
در صحن مجلــس، معـاون رئیس 
جمهور و رئیس سازمــان برنامه 
اعتبار مورد نیاز این لایحه را سالانه 
۲۵ هزار میلیارد تومان اعلام کرده 
کمیسیون  لذا  شده،  قطعی  که 
نمی تواند مصوبه ای دارای بار مالی 
بیشتر از ۲۵ هزار میلیارد تومان 
در سال داشته باشد. این قانون هر 
زمانی که تصویب شود، برای سال 
۱۴۰۰،از 3۱ شهریور و با سقف 
۱۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
محاسبه می شود. وی با اشاره به 
این که کمیسیون آموزش نمی تواند 
خلاف اصل ۷۵ موضوعی را تصویب 
کند، ادامه داد: دوشنبه هفته جاری 
مجددا جلسه ای برای اصلاح گزارش 

کمیسیون برگزار می شود.

 ورود از 6 کشور 
ممنوع شد

وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه هنوز 
موردی از واریانت »اومیکرون« کرونا 
در کشور شناسایی نشده است، در 
عین حال از افرادی که هنوز برای 
واکسیناسیون علیه این بیماری اقدام 
نکرده اند، خواست که سریـع تر برای 
واکسینــاسیون مــراجعــه کنند. 
بهرام عین اللهی افزود: تا امروز موردی 
از ویـروس جهش یافته جدید در 
ایران گزارش نشده است و ستاد کرونا 
روز قبل ورود از ۶ کشور را به ایران 
ممنوع کرد. باید بر مبادی ورودی 
کشور نظارت کنیم. دیشب بازدیدی 
از فرودگاه امام خمینی داشتیم و 
تمهیدات لازم دیده شد. مردم باید 
مراقبت کنند  تا گرفتار بیماری نشویم 
و فکر نکنند کرونا تمام شده است؛ 
چون وضعیت کشور ما بعد از ۹ ماه 
خوب شده است و امیدواریم این 

وضعیت پایدار بماند.


